
Budget 2011 

Repliek namens de deputatie op de toespraken van de fractieleiders 

 

De toespraken die gisteren het startschot vormden voor de budgetbespreking 2011 leverden de aandachtige toehoorder 

alweer een paar mooie citaten op. Ik vermeld in willekeurige volgorde o.m. Tom Lanoye, Paul Kennedy, keizer Augustus, 

prof. De Rynck, Vaclav Havel, prof. Tim Jackson, de fabel van het paard en het hert. Inderdaad, zeer uiteenlopend stel ik 

met u vast, terwijl de teneur van de meeste toespraken precies wel in dezelfde richting ging.  

 

Meer bepaald is het mij opgevallen dat er geen discussie is over het feit dat het voorgestelde budget strikt onder controle is 

en toch voldoende ruimte laat voor een tastbaar provinciaal beleid met nieuwe accenten. Ook al vindt fractieleider Fiers dat 

het budget conservatief is en niet meer past in een veranderend wereldbeeld, en fractieleider Joris dat een kans gemist 

wordt om de provincie af te slanken, toch lijken beide fractieleiders van de oppositie ook de stevige fundamenten van het 

budget 2011 te erkennen. Als eerste gedeputeerde en gedeputeerde van financiën ben ik hier namens de deputatie toch 

enigszins trots op. 

 

Dat de cijfers ijzersterk zijn, heeft fractieleider Liebaut in zijn toespraak met duidelijke cijfers uit de opeenvolgende financiële 

meerjarenplannen (het siert de fractieleider dat hij ook zijn documenten van de voorbije jaren heeft geraadpleegd) 

aangetoond : een algemeen rekeningresultaat dat van een boni van 50 mln EUR in 2007 gestegen is naar een boni van 66 

mln EUR in 2009. Goede cijfers dus, die ons evenwel niet toelaten om tevreden achterover te leunen en de teugels te 

vieren. Fractieleider Beke wijst in zijn tussenkomst terecht op de noodzaak om ook in de toekomst de nodige budgettaire 

orthodoxie te bewaren, noodzaak waar ook de deputatie van overtuigd is. 

 

Een tweede rode draad doorheen de toespraken is de aandacht voor het groenboek : de voorliggende voorstellen zijn zo 

fundamenteel dat het onmogelijk is om ze niet ter sprake te brengen bij het budgetdebat. De terechte verontwaardiging over 

de door de Vlaamse Regering gehanteerde werkwijze werd bijgetreden door fractieleiders Liebaut (het striemende citaat 

van prof. De Rynck) en Beke (de mooie fabel van het hert en het paard), maar ook de opmerking van fractieleider Van der 

Haeghen snijdt hout : misschien nemen de provincies een te defensieve houding aan. Al zal mevrouw Van der Haeghen 

met mij vaststellen dat daar de voorbije weken en zeker in de huidige mediacampagne "provincies voor een efficiënt 

Vlaanderen" de houding toch wel in offensieve zin gewijzigd is. 

 



Aansluitend bij deze offensievere houding heeft Hilaire Liebaut het bij het rechte eind dat het geen wet van Meden en 

Perzen is dat de provincies geen rol meer zouden te spelen hebben in de persoonsgebonden aangelegenheden. Zijn 

uitgesproken vrees dat de getroffen sectoren (oa welzijn en cultuur) meer te verliezen hebben dan te winnen bij het 

verdwijnen/afslanken van de provincie wordt door de huidige besparingsrondes in Vlaanderen enkel gesterkt.  

 

Communicatie zal een speerpunt zijn in de strijd rond de uiteindelijke vorm die het witboek zal aannemen. Fractieleidster 

Van der Haegen stelt terecht dat de voorwaarden om onze rol als bovenlokaal bestuur te versterken, tweeërlei zijn : kwaliteit 

afleveren en, zeer belangrijk, dat ook voldoende kenbaar maken, communiceren. Er is daar de voorbije jaren al veel rond 

gebeurd, en met de lopende regiomarketing zullen we nog een tandje bijsteken. Fractieleider Beke verwoordt het correct : 

regiomarketing is een zaak van en voor ons allemaal (mandatarissen, personeel, provinciale instellingen). 

 

De ijdele hoop van fractieleider Joris dat het budget 2011 een neerwaarste vertaling van een hypothetisch witboek zou 

inhouden, lijkt mij zeer vreemd. De raad en de deputatie staan achter het nu en de voorbije jaren gevoerde beleid; het zou 

toch al te gek zijn om nu reeds een voorafname te doen op een mogelijk witboek waar deze raad niet kan achter staan. Ik 

heb er goede hoop op dat het uiteindelijke witboek er heel anders zal uitzien dan wat nu voorligt. 

 

Fractieleider Fiers wilde wegblijven van de waan van de dag, maar belandde in zijn toespraak uiteindelijk ook bij het 

groenboek, zij het dan om de inconsequenties aan te kaarten die er ook in de provinciale organisatie is. Het zou 

onverstandig zijn om te ontkennen dat het altijd beter kan, maar in verhouding tot de voorstellen uit het groenboek zijn de 

provinciale tekortkomingen toch maar zeer minimalistisch. 

 

In de respectievelijke toespraken van de fractieleiders  zijn tal van opmerkingen, aandachtspunten, suggesties,… 

geformuleerd rond velerlei aspecten van het provinciaal beleid. Bij de bespreking van het budget in de volgende dagen zal 

hierop ongetwijfeld nog omstandig ingegaan worden door de bevoegde gedeputeerden. 

Wat mijn bevoegdheden betreft wil ik kort ingaan op de aangehaalde punten. 

 

Vooreerst de kritiek van fractieleider Joris over de vermeende aankoopwoede van de opeenvolgende deputaties : het 

weloverwogen investeringsbeleid van de voorbije legislaturen heeft er voor gezorgd dat Oost-Vlaanderen nu een regionaal 

verspreid patrimonium bezit om trots op te zijn. Investeren kost geld, maar levert ook belangrijke maatschappelijke baten. 

Meer ga ik daar niet over zeggen. 



De suggestie van fractieleidster Van der Haeghen om te onderzoeken of er geen muziek zit in de overschakeling naar open 

source software ipv de dure licenties voor Microsoft te blijven betalen, is een goede suggestie die echter al door onze dienst 

ICT onderzocht werd n.a.v. de vernieuwing van de Microsoft-licenties. Uit dit onderzoek is gebleken dat de terugverdientijd 

nog te lang is (open source is niet gelijk aan gratis, er zijn heel wat bijkomende kosten o.m. in relatie met 

softwarecompatibiliteit) en dat er mogelijke beveiligingsrisico's kunnen opduiken. Toch wordt in ons bestuur open source 

software gebruikt, telkens waar dit een correct alternatief biedt voor betalende software. 

 

Over het belang van de communicatie en het regiomarketing waar fractieleider Beke naar verwijst heb ik het hiervoor reeds 

gehad. De webcasting van de provincieraadszittingen vereist belangrijke investeringen (o.m. een nieuwe steminstallatie), 

waarbij ook de verhuisplannen naar PAC 't Zuid mee in rekening moeten worden gebracht . E is wel een klein krediet 

opgenomen in het budget voor webcams, maar de vraag is of we dat ook niet beter uitstellen. 

Het landbouw- en plattelandsbeleid zal sterk aan bod komen in de diverse vragen van de raadsleden; ik zal op dat moment 

alle nodige toelichting verstrekken 

 

Ik druk namens de deputatie de hoop uit om van de budgetbespreking 2011 meteen ook een uithangbord te maken van wat 

de provinciale democratie betekent. 


